
Suya g�r�lmeden yüzme öğren�lmez!

 Üniversite öğretiminin mantığı, öğrencinin bölümü
hakkında genel bilgi sahibi olması ve merak uyandırılarak
daha fazla araştırma yapmaya heveslendirilmesidir.
Üniversite yıllarının başında sınav stresini atma, üniversite
hayatının özgürlüğü, arkadaş ortamları gibi sebeplerle
derslere ilgi az olabiliyor. Fakat ipin ucu kaçırılırsa okulu 1-
2 sene uzatıp mezun olmak bile başarı olarak görülebiliyor.
Her işte olduğu gibi işi baştan sıkı tutmak gerekli.
Üniversite yıllarına geri dönebilseydim okulun sonlarına
doğru edindiğim, derste not çıkarma ve sonrasında ders
kitabından ilgili kısmı okuyup tekrar yapma yöntemini en
baştan yapmaya çalışırdım. Hukuk derslerinin en baştan
düzenli çalışılması sonraki derslerin devam niteliğinde
olması dolayısıyla büyük önem taşıyor. Bunun haricinde
sosyal bilimler alanında olduğumuz için sosyal faaliyetlerin
es geçilmemesi meslek yaşantımızda bize kolaylıklar
sağlayacaktır. Önemli nokta dengeleyebilmek. Çünkü
teorik bilgimiz olmadan meslekte kendimizi güvende
hissetmeyip yeni işlere karşı korkak bir tutum
sergileyebiliriz. Sosyal alanı kaçırırsak da insani ilişkilerdeki
dikkatli davranılması gereken noktaları kaçırabiliriz.

Üniversite yıllarına geri dönebilseydiniz neyi
değiştirmek isterdiniz? Öğrencilere ne
tavsiyede bulunmak istersiniz?
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Neden avukatlık? ve avukat olmasaydınız
hangi alana yönelmek isterdiniz?

 Sosyal hayatı sevme ve muhtemelen rahatlık ve büyük
maddi imkanlara sahip olma ihtimali gibi sebepler
dolayısıyla avukatlığa yöneldim. İş saatlerinin esnekliği
dolayısıyla sosyallik yönündeki beklentilerimi karşıladığımı
söyleyebilir. Sayısal bir temelden gelmeme rağmen hukuk
bölümünün hayatiliği, avukat olmasaydım yine hukuk
alanında kalmayı isterdim. Bu sebeple öncelikle daha çok
hukuki çalışma yapabileceğim araştırma görevlisi olmayı
isterdim. Fakat alanımızda meslekler arası geçiş çok fazla ve
müsait olduğu için kaygılanmadan bulunulan alanda en
iyisini yapmaya çalışılmasını tavsiye ederim.  

Avukat olduktan sonra hayatınızda neler
değişti?

  Avukatlık mesleki çoğunluğun yaşam biçiminden farklı
bir yaşam biçimini seçmeyi gerektiriyor. İşin başlangıç ve
bitiş saatleri, stres ve sorumluluk fazlalığı, kişinin çevresinin
potansiyel müşteri olma olasılığı gibi etkenler farklı bir
yaşam biçimi oluşturmaktadır. Bir rutine girebilmek pek
mümkün olmayabiliyor. Fakat bazı zamanlar mesai saatleri
harici fedakarlıklara göğüs germek haricinde mesai saatleri
içerisinde işlerimizi yetiştirebileceğimizi söyleyebilirim.
Tabii ki meslek itibariyle her kesimden tanıştığımız kişiler,
insanlara bakış açımızı şekillendirmekte. Bu durum bazen
güven problemi oluşturabilse de karşımızdakine nasıl doğru
yaklaşabileceğimiz konusunda bizi geliştirmektedir.

Avukatlığa başladıktan sonra sık
karşılaştığınız ön yargılar ve sorunlar
nelerdir?

 Avukatlık mesleğine karşı ön yargılardan bahsettikten
sonra meslekteki sorunları kategorize etmek isterim.
Öncelikle mesleğimizin yalan söylemek olduğu, ahlaki ve
dini ölçütlere uygun olmadığı gibi söylemlerle karşılaştım.
Fakat her meslek grubunda bu tip kişilerin bulunduğu, en
azından avukatlık mesleğinde bahse konu kişiler gibi olup
olmamanın bizim tercihimiz olduğunu belirtmek isterim.
Çok farklı disiplinlere sahip bir meslek olduğu
unutulmamalı. Çoğunluk avukatlığın ceza veya icra işi
yaptığını düşünmekte fakat basın ve sosyal medya, marka
patent, spor, savunma, yapay zeka, uzay hukuku gibi
çalışma alanımızın genişliği ön yargının ne kadar dar bir
bakış açısının ürünü olduğunu göstermektedir. 

Bunun haricinde mesleki bir tecrübe olarak “Ceza
davalarında suçluları savunuyorsunuz” ön yargısına karşılık
şunu söylemek isterim: Müvekkillerimizin suçlu olup
olmadığını değerlendirme konusunda yanılabileceğimizi
unutmayalım. Yargılama sürecinde iddia makamı savcılık,
savunma makamı müdafiilik ve karar makamı hakimliktir.
İddia makamına karşı suçun oluşmadığı, hukuka uygunluk
sebepleri olduğu veya hafifletici sebepler olduğuna dair
savunmalar sunulup hakimliğin kararının şekillenmesi
sağlanır. Kısacası müvekkilin suçunun sabit olup olmadığı
konusunda araştırma materyallerimiz hakimlik ve savcılık
kadar kuvvetli değildir. Bu sebeple koltuğumuz yaptığımız
yargılamada müvekkili suçlu görüp ona göre savunmayı
veya savunmamayı hazırlamak meslek etiğine aykırı olduğu
gibi hak kaybına da sebep olabilecektir. Kaldı ki müvekkilin
suçlu olduğuna kanaat getirildiğinde müdafii olmamayı
tercih edebiliriz.  Mesleki sorunlarımız; yargılama
süreçlerinin uzunluk ve yoruculuğu, adliye ve icra
çalışanlarının davranışları, müvekkil ilişkileri, maddi
sıkıntılar, iş potansiyellerinin azalması ve mesleğin
itibarsızlaştırılması şeklinde kategorize edilebilir. İlkeli ve
disiplinli bir duruş sergilendiği takdirde bu sorunlara karşı
doğru reaksiyonlar verilebilir. Her halükarda elimizden
geldiği kadarıyla çevremizi olumlu yönde şekillendirmemiz
gerektiğine ve bu sorunları düzeltebilecek mercilerle
iletişimde kalarak çözüme yaklaşılması gerektiğini
düşünüyorum.

Mesleğinizin özel hayatınıza fazla etkisi
oluyor mu? Etkilerinden biraz bahseder
misiniz?

 Yukarıda da kısaca bahsettiğim gibi farklı bir yaşam biçimi
yaşıyoruz. Önemli günlerde boş vakit ayırabilmemizi
sağladığı gibi önemli günlerimizin bölünmesine de sebep
olunabiliyor. Önüne çıkan engelleri bir yolunu bulup aşan
bir su misali esnek bir tavırla bu gibi olumsuz etkilerden
korunulabilir. Mesleğin itibarsızlaştırılması müvekkilin
yaklaşımını ve seviyesini etkilemekte. Bu da özel
hayatımıza müdahale konusunda müvekkilin daha rahat
davranmasına sebep olabilmektedir. Kısaca karşıdakinin
bize nasıl yaklaşacağını bizim tutumlarımız
şekillendirmekte. Bu yüzden özel hayata saygı duyulması
için gerekli önlemlerin alınması gerekmektedir.  

Avukatlık mesleğinin bugünkü durumunu
nasıl değerlendiriyorsunuz?



cAvukat mesleği insanlığın varlığı süresince devam
edecektir. Fakat ülkemizde gittikçe kan kaybettiği de bir
gerçektir. Plansızca fakülte açılması mesleğin
taşıyabileceğinden fazla veya gerekli niteliklere sahip
olmayan mezunlara sebep olmakta. İş potansiyelinin
azalması, hukuk nosyonunun bilinmemesi, mesleki
saygınlığa dikkat edinilmemesi bu sürece pozitif
bakabilmeyi zorlaştırmaktadır. Çağımızın uzmanlık çağı
olduğu düşünüldüğünde okurlarımıza uzmanlık konusunda
yetkinleşmeyi bunun için gerekli enstrümanlara sahip
olabilmek için gayret edilmesini tavsiye ederim.

Avukatlık mesleğini icra edebilmek için
gereken en temel özellikler nelerdir,hangi
fıtri özelliklere sahip insanlar bu meslekte
daha başarılı olurlar?

 Avukatlık mesleğini icra edebilmek için temelde sağlam bir
irade, sabır, pozitif bakış açısına sahip olma, düzenli iş takibi,
analitik düşünme ve stres yönetimi özelliklerine sahip
olunmalıdır. Meslekte her fıtratta meslektaşla karşılaşmak
mümkün. Farklı iş alanlarına sahip olduğumuz için her
fıtrata uygun bir alanın olduğunu belirtmek isterim. 

Avukat mesleğini icra edeceğiniz il ve çevre
önemli mi? Sizce avukat olduktan sonra yer
konusunda nasıl bir tercih yapılmalı?

 Mesleğin icra edileceği il ve çevre büyük önem
taşımaktadır. Öncelikle aile ve yakınların bulunduğu ilde
çalışmak büyük avantaj sağlamaktadır. Özel bir sektör
olduğu için ücretsiz hukuki danışmanlık almak için sıklıkla
aranmaya hazırlıklı olunmalı;bu aramalardan bazılarından
yüksek meblağlı olmasa da iş imkanları bulunmaktadır.
Fakat meslekte gördüğümüz kadarıyla ailesinden uzak
şehirlerde veya yabancı bir çevrede iş tutturabilmiş çokça
meslektaşımız bulunmaktadır. Mesleğimiz güven ilişkisi
temelli olduğu için hangi ortamda olunursa olunsun
kalitenin karşı tarafa yansıtılması iş bulma konusunda
büyük önem arz etmektedir. Şunu da eklemek isterim:
Her ne kadar büyük hukuk firmalarının bulunduğu
piyasada iş bulma kaygısı yerinde olsa da unutulmamalıdır
ki farklı müşteri grupları vardır. Örneğin şirket
danışmanlığı yapmak yeni başlayan bir avukat için kolay
gözükmese de aynı konumdaki adi şirketten limited şirkete
geçmeye çalışan bir firma sahibinin danışmanlığını yapmak
daha mümkündür.

Mezun olunca öğrenciyi nasıl bir süreç
bekler,staj dönemi nedir,staj dönemi ile ilgili
tavsiyeleriniz nelerdir?

 Mezuniyetten sonra 1 yıllık adliye ve avukatlık stajı
yapılmaktadır. İlk 6 aylık süreçte farklı mahkemelerde staj
yapılmakta fakat bu staj çoğunlukla sadece yoklama
kağıdına imza atmak suretiyle bitirilmektedir. Bu 6 aylık
süreçte mahkemedeki dosyaları incelemek ve duruşmaları
takip etmek etkin bir staj sağlayacaktır. Çoğunlukla bu
süreçte de bir avukatlık bürosunda çalışılıp haftanın belirli
günleri mahkemelere gidilir. Son 6 aylık süreç avukatlık
bürosunda geçmektedir. Bu süreçte çeşitli dilekçeler, icra,
noter ve kalem işlemleri, müvekkil görüşmelerini takip
etme ve sulh hukuk ve icra hukuk gibi bazı mahkemelerde
yetki belgesiyle duruşmaya katılma imkanları
bulunmaktadır. Dava çeşitleri görüp farklı dilekçeler
yazmak ve dosya okumaları yapmak meslek için önemli bir
hazırlıktır. Ayrıca henüz hukuk fakültesinde öğrenim gören
okurlarımıza şunları tavsiye ederim: Üniversite sınavının
mesleki yönelimimize şekil verdiği başarısız kariyer
planlarına sahip olunabilir. Fakat artık üniversite başladıktan
sonra kendilerini tanımak için çaba harcamalı, ya
karakterlerine göre bir mesleğe yönelmeleri ya da istedikleri
mesleğe göre kendilerini şekillendirmelidirler. Dediğim
gibi alanımızdaki meslek gruplarında her karakterden insan
bulunmakta karakterine aykırı işi seçen de maddi kaygılar
dolayısıyla mesleğine devam etmektedir. İlk senelerde
dersleri kötü geçen arkadaşlarımız avukatlığa yönelmekte,
ortalaması iyi olanlar araştırma görevliliği için
çabalamaktadır. Fakat maddi kaygı veya referans sistemi
dolayısıyla yaşadıkları başarısız girişimler sonrası avukatlık
mesleğine başlanılabilmektedir. Tavsiyem;süreç her ne
kadar zor olsa da meslek hayatına erkenden atılmak yerine
,30-40 yıllık bir meslek hayatına kıyasla, 1-2 yıllık hazırlık
süreçlerine cesaret etmeleridir.

Meslek hayatınızdaki en garip yahut en gülünç
olay veya unutamadığınız bir an var mı?

 Avukatlık mesleğinin unutulmaz anları dava kazanmak,
yüksek meblağlı bir dava almak veya müvekkille
yaşadığımız olumsuz tecrübeler olmaktadır. İlk defa tecrübe
ettiğimiz davaları dava esnasında öğrenmemiz ve o süreçte
bir sıkıntı çıkmasın gerginliğiyle takip etmemiz gülünç
anlar oluşturmaktadır. Fakat suya atlamadan yüzmenin
öğrenilemeyeceği gibi ne kadar önlem veya teorik bilgi
alınırsa alınsın duruşma esnası ve dava süreçleri tecrübe
edilmeden tam olarak öğrenilememektedir. 



Hukuk fakültelerinin artması nedeniyle ilerleyen
yıllarda avukat sayısının çoğalacağı söyleniyor. Bu
konu hakkında ne düşünüyorsunuz?

 Hukuk fakülteleri nitelikli olması ve akademik kadrolarının
sağlamlığıyla ön plana çıkması gerekir. Günümüzde
neredeyse her ile hukuk fakültesi açılmaya çalışılmakta fakat
bu kadar fakülteye yetebilecek nitelikli bir akademik kadro
bulunmamaktadır. Pek tabii fakültelerin artması avukat
sayısının da artmasına böylelikle iş imkanının da
bölünmesine sebep olmaktadır. Sayının artması dolayısıyla
kamuda çalışma girişimleri artmakta icra müdür
yardımcılığı kontenjanlarının hukuk mezunlarıyla
dolduğuna şahit olmaktayız. İlerleyen süreçte icra ve adliye
kalem ve personellerinin de hukuk mezunlarınca tercih
edileceği yönünde bir kayış olabilir. Bu sorunun aşılması
için uzmanlaşma ve uluslararası alanlarda çalışmaya
yönelmek çözüm olabilir.   

Kullanılan yönlendirici dilin ve büyük halk
kitlesinin davanın seyrinde etkisi oluyor mu?

 Davaların basına yansımasına sıkça rastlanılmaktadır. Bu
konunun toplumsal farkındalık oluşturmak veya kayıp
vakalarında vatandaşları haberdar etmek gibi faydaları
vardır. Fakat davanın seyrini etkilemek ve hakimlere baskı
yapmak amacıyla da çokça kullanılmaktadır. Hakimlerin
kanunun ağzı olduğu düsturuyla kararların çoğunluğu
kanunda belirlenen ölçütlerle sonuçlanmaktadır. İstisnai
bazı davalarda siyasi dalgalanmalar, toplumun hassasiyetleri,
genel ahlaki kanaatler ön plana çıkmaktadır. Bu tür
davalarda basının etkisi daha fazla olmaktadır. Kullanılan
yönlendirici dilin ve büyük halk kitlesinin davanın seyrine
etkisini tasvip etmemekle birlikte bazı davalarda siyasi görüş
farklılıkların toplum vicdanına aykırı kararlar verilmesini
önlediğini düşünmekteyim. İdeal olarak adaletin kanunlar
tarafından sağlanması gerekir, bu tür müdahaleler
öngörülebilirliği zedelemektedir.

Davaların basına yansıma şekilleri konusunda ne
düşünüyorsunuz?
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